

明日北斗星獎學金 2022/23 Guiding Star Scholarship Award 2022/23

(就讀本地註冊全日制社會工作高級文憑或副學士課程的學生申請) (For Full-time Sub-degree Social Work Students)

申請須知 Application Guideline

目標 Objectives

- ★ 獎勵逆境自強、致力委身社會服務及社會工作事業的學生
To encourage social work students of being perseverance in adversities, with aspiration of serving the community and commitment to social work profession
- ★ 提供獎學金紓緩學生的經濟負擔
To grant the scholarship for alleviating the financial burden of the students
- ★ 鼓勵學生持續學習及發展
To support the students in pursuing continuing education and future development

獎學金名額及金額 Number of Awardees and Amount of Award

2022/23 學年獎學金資助名額為 20 位，每位獎學金得獎者可獲#3 萬港元獎學金。
There will be 20 scholarships in 2022/23. Each awardee will be awarded a grant of HK\$30,000.

凡入選獎學金者，可獲贈參與能力提升訓練。
The awardee will be awarded to participate in Capacity Building Programme.

#註：獎學金將分兩期發放，得獎者需出席最少 80% 能力提升課程方可獲得第二期獎學金。如未能達致計劃要求者，將有機會獲延後發放第二期之獎學金。

#Note: The grant will be disbursed in two installments. The 2nd installment will be disbursed to the awardees with at least 80% attendance rate of the Capacity Building Programme. Awardees failing to comply with the programme requirements may lead to a deferral of disbursement of the 2nd installment of the scholarship.

申請資格 Eligibility

- ★ 申請人須為香港居民
The applicants should be Hong Kong residents
- ★ 2022/23 學年就讀本地由社會工作者註冊局認可的全日制社會工作高級文憑或副學士課程的一年級或二年級學生
Full-time Year 1 or Year 2 students in academic year 2022/23 at **sub-degree (Higher Diploma/Associate Degree) Social Work Programme** recognized by the Social Workers Registration Board
- ★ 來自低收入、綜援，或有特別需要的家庭(如家中成員患有長期疾病等)優先
Priority will be given to applicants from families with low-income or recipients of CSSA, or with special needs (e.g. family members suffering from chronic diseases)
- ★ 如獲頒獎學金，學生須承諾會修畢社會工作高級文憑或副學士課程
Awardees will be required to pledge that they shall complete the full-time sub-degree (Higher Diploma /Associate Degree) Social Work Programme
- ★ 為讓更多有需要並符合準則的學生受惠，本獎學金不會考慮曾獲明日北斗星獎學金的學生申請
In order to benefit more needy and eligible students, former awardees of the Guiding Star Scholarship Award WILL NOT be considered.

甄選準則 Selection Criteria

- ★ 有經濟需要
Demonstrated a need for financial assistance
- ★ 學業成績優良、願意持續發展
High standard of academic performance and willing to pursue continuing development
- ★ 逆境自強的態度
Being perseverance in adversities
- ★ 致力委身社工專業及社會服務
Strong commitment to Social Work Profession and Social Services
- ★ 熱衷服務社群、對服務弱勢群體具熱誠
With aspiration in serving the community and passion in serving the disadvantaged

計劃日程 Schedule

接受獎學金報名申請 Application Period	2023 年 5-6 月 May – Jun 2023
截止報名日期 Deadline of Application	2023 年 6 月 26 日 下午 5 時 26 Jun 2023 5pm
甄選及公佈面試安排 Screening and Announcement of Shortlisted Applicants for Interviews	2023 年 6-8 月 Jun - Aug 2023
獎學金面試 Interviews	2023 年 8 月 Aug 2023
公佈結果 Award Announcement	2023 年 9 月 Sept 2023
發放獎學金 Disbursement of Scholarship Funds	2023 年 9 月 Sept 2023

申請手續 Application Procedures

- ★ 合資格的學生須透過網上系統遞交申請：<https://gs.hkcsswg.org.hk>
Eligible students should submit applications via the online system: <https://gs.hkcsswg.org.hk>
- ★ 所有申請將會按甄選準則進行甄選，以推薦參與評選面試。
All application would be screened to shortlist applicants according to the selection criteria for attending selection interview.

註：申請者可先透過網上系統填寫資料，並於 **2023 年 6 月 26 日或之前** 電郵至 gs@hkcss.org.hk 補回填寫 2022/23 學年第一學期成績 (2022/23 Sem 1 - GPA) 及遞交成績單。

Note: Applicants can fill in the online application. Please send the academic result of the first semester of 2022/23 (2022/23 Sem 1 - GPA) and submit the transcript **on or before 26 Jun 2023** by e-mail to gs@hkcss.org.hk.

查詢 Enquiries

如對本獎學金計劃有任何查詢，請與香港社會服務聯會陳小姐聯絡 或 香港社會工作人員協會鄧小姐聯絡。
For any enquiries, please contact Ms Mandy Chan of The Hong Kong Council of Social Service or Ms Tang of The Hong Kong Social Workers Association.

電話 Tel: (852) 2876 2401 / 9291 4502

電郵 Email: gs@hkcss.org.hk / gs@hkswa.org.hk